
Kooperacja zwiększa szanse na rynku | 1

Tekst pochodzi ze strony www.swietokrzyskie.pro Kooperacja zwiększa szanse na rynku | 1

15 listopada 2024

Kooperacja zwiększa szanse na rynku

Współpraca, tworzenie powiązań między przedsiębiorstwami i budowanie tematycznych
klastrów poprawia pozycję firm na rynku – przekonywali przedstawiciele klastrów, którzy
dziś, 15 listopada, spotkali się w Centrum Kongresowym Targów Kielce, by rozmawiać o
polityce klastrowej oraz pozyskać informacje o szykowanym przez Urząd Marszałkowski
Województwa Świętokrzyskiego konkursie  z funduszy europejskich na projekty związane z
budową i wzmacnianiem powiązań klastrowych. W spotkaniu wzięła udział Marszałek
Województwa Świętokrzyskiego Renata Janik. 

Organizatorem spotkania był Departament Rozwoju Regionalnego Urzędu
Marszałkowskiego Województwa Świętokrzyskiego, który wykorzystał je m.in. do
przedstawienia założeń planowanego do ogłoszenia konkursu z programu „Fundusze
Europejskie dla Świętokrzyskiego 2021-2027”.  Wydarzenie było też okazją do
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zaprezentowania założeń z okazja do prowadzonej przez samorząd Województwa
Świętokrzyskiego polityki klastrowej w odniesieniu do podmiotów działających w
województwie świętokrzyskim.

Witając wszystkich liderów oraz koordynatorów inicjatyw klastrowych z regionu i dziękując
im za przybycie, Marszałek Województwa Świętokrzyskiego Renata Janik, podkreślała rolę
współpracy między firmami i instytucjami:

– Działalność kooperacyjna, zrzeszenia firm, klastry są istotnym motorem
napędowym rozwoju regionu. Skupiają grupy kilkunastu, czasami kilkudziesięciu
firm i instytucji otoczenia biznesu, uczelni, współpracują ze sobą, jednocześnie
konkurując, czym napędzają rozwój województwa – mówiła marszałek Renata
Janik. – Zaprosiliśmy Państwa, aby zidentyfikować stare i nowe konsorcja
działające w regionie. I w konsekwencji mieć  pewność, że wiemy o wszystkich, z
którymi możemy podejmować współpracę w obszarze innowacji,
przedsiębiorczości i chociażby aktualizacji Strategii Innowacji.

Spotkanie miało też charakter konsultacyjny, w związku z planowanym na początku
przyszłego roku ogłoszeniem naboru konkursowego z programu „Fundusze Europejskie dla
Świętokrzyskiego 2021-2027”. Konsultacja założeń naboru, w którym na wsparcie klastrów
przeznaczone będzie ok. 2 milinów euro, służyć ma dobremu przygotowaniu konkursu, tak,
by odpowiadał on rzeczywiste oczekiwania konsorcjów klastrowych. Nabór będzie ogłaszany
w ramach działania „Budowa i wzmacnianie powiązań klastrowych”.

– Zależy nam, aby wyłoniły się silne i wspierające firmy klastry w wiodących
branżach naszego regionu, wsparcie, a przypomnę, że mamy około 2mln euro,
będą mogły wykorzystać na budowanie oferty dla swoich firm, podnoszenie
kompetencji w wybranych obszarach, spójnych z inteligentnymi specjalizacjami
regionu – zaznaczała marszałek Renata Janik.

W trakcie dzisiejszego spotkania zaprezentowane zostały założenia naboru wniosków w
ramach Działania 1.4. Budowa i wzmacnianie powiązań klastrowych programu „Fundusze
Europejskie dla Świętokrzyskiego 2021-2027”. A wstępnie ustalone kryteria wyboru
projektów, które przedstawił Przemysław Janiszewski, Dyrektor Departamentu Wdrażania
Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego Urzędu Marszałkowskiego Województwa
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Świętokrzyskiego, były przyczynkiem do dyskusji uczestników spotkania.

Z kolei Joanna Rudawska, z-ca Dyrektora Departamentu Rozwoju Regionalnego, swoją
prezentacją wprowadziła wszystkich do tematyki powiązań kooperacyjnych i klastrów.
Natomiast Katarzyna Błachowicz, wiceprezes zarządu Centrum Kooperacji Recyklingu not
for profit system sp. z o.o., Koordynator Klastra Gospodarki Cyrkularnej i Recyklingu, w
ramach prezentacji „Co daje bycie KKK? Klaster Gospodarki Cyrkularnej i Recyklingu jako
przykład Krajowego Klastra Kluczowego” przedstawiła dobre praktyki w zakresie
działalności klastrowej.

W dzisiejszym spotkaniu uczestniczyli także radny Województwa Świętokrzyskiego, prezes
Targów Kielce S.A. Andrzej Mochoń oraz Wioletta Czarnecka, wicedyrektor
Departamentu Rolnictwa, Klimatu i Środowiska urzędu marszałkowskiego.
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